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Bollmann (CD): 

Ligesom langt den overvejende del, der kom- 
mer fra ministerens hånd, er der her efter CD's 
opfattelse tale om et fornuftigt lovforslag, som 
vi meget gerne vil støtte. 

Lysholm Christensen (KRF): 
Det er glædeligt, at første runde af Værdipa- 

pircentralens overgang til det elektroniske er 
forløbet så vellykket, at man nu kan anbefale, at 
man går videre i denne udvikling. Vi kan også 
fra Kristeligt Folkepartis side anbefale, at man 
tager det næste skridt, som det er udtrykt her i 
lovforslaget. 

Industriministeren (Nils Wilhjelm): 
Jeg kan af naturlige grunde gøre det meget 

kort og takke ordførerne for denne enstemmige 
tilslutning til lovforslaget. 

Jeg kan som den sidste ordfører også glæde 
mig over, at introduktionen af elektronikken 
inden for værdipapirbehandling og fondsbørs 
herhjemme er foregået på en sådan måde, at det 
ikke har afstedkommet nogen form for proble- 
mer for brugerne. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Er- 

hvervsudvalget. Hvis ingen gør indsigelse mod 
dette forslag, betragter jeg det som vedtaget. 
(Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Første behiiiïdUng af lovforslag nr. L 172 i 
Forslag til lov om ændring af  lov om energipo- 

litiskeforanstaltninger. (Nedlæggelse af  Energi- 
rådet). 

Af energiministeren (Bilgrav-Nielsen). 
(Fremsat 11/1 89). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Helge Mortensen (S): 
Dette forslag om at nedlægge Energirådet 

kan Socialdemokratiet tilslutte sig. Vi er enige i, 
at udviklingen har medført, at de opgaver, som 
oprindelig var tiltænkt og også er udført af 
Energirådet, i dag på anden vis indgår i organi- 
sationen omkring energiplanlægning osv. 

Jeg skal kun benytte lejligheden til at sige, at 
Energirådet var med til at lave et stykke pioner- 
arbejde, og takke det for det arbejde, der har 
været udført. Vor tilslutning. 

Energiministeren (Bilgrav-Nielsen): 

Jeg takker for den enstemmige tilslutning til 
lovforslaget og skal ikke forlænge diskussionen 
ved yderligere at referere til, hvad der er bag- 
grunden for, at vi foreslår Energirådet nedlagt. 
Det fremgår klart af bemærkningerne til lovfor- 
slaget, og som hr. Helge Mortensen sagde, dre- 
jer det sig om, at vi nu har fået opbygget en selv- 
stændig organisation til varetagelse af energi- 
politikken i Danmark, herunder oprettelse af et 
ministerium, så rådets funktion er overtaget af 
andre samarbejdsformer. 

Jeg takker for tilslutningen. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslagets overgang til anden behandling 
vedtoges uden afstemning. 

Første næstformand (Henning Rasmussen): 
Jeg foreslår, at lovforslaget henvises til Det 

Energipolitiske Udvalg. Hvis ingen gør indsi- 
gelse mod dette forslag, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Første behandling af lovforslag nr. L 165: 
Forslag til lov om ændring af lov om realkre- 

ditinstitutter, lov om indeksregulerede realkre- 
ditlån og lov om et finansieringsinstitut for land- 
brug m.v. (Refinansiering af realkreditlån m.v. i 
landbrugsejendomme). 

Af boligministeren (Agnete Laustsen). 
(Fremsat 11/1 89). 


